
遺失護照說明書 Lost Passport Statement 

姓名 Name 中文 Chinese Name :                 外文 English Name : 

出生日期
Date of Birth 

 性別 
Gender 

□男M □女F 出生地 
Place of 

Birth 

 

國民身分證
統一編號 
Taiwan National ID # 

 居住地或在台
聯絡電話 

US or TW Phone# 

 

居住地或在台

地址 
US or TW Address 

 

遺失 
護照 
資料 

Lost Passport Details 

護照號碼 
TW Passport # 

 核發日期 
Date of Issue 

 

護照核發地點 
Place of Issue 

 

 

 

遺 

失 

情 

形 

︻ 

請 

詳 

述 

︼ 
Circumstances of Loss 

一、 請說明遺失之時間、地點、發生過程。 
               Please describe the date, location (city), and circumstances of the loss. 

 

 

 

 

二、 報案之當地警察機關名稱、報案時間 
 Name of the local police department where the report was filed and the date of the report. 

 

   

三、 無法取得警察機關報案證明文件之原因： 
                 Reason(s) for the inability to obtain an official police report: 

     □不受理或不發給 (原因 Reason:_____________________________) 
                     The report was not accepted or an official document was not issued 

     □受理但尚未發給(報案之案號 Case#：_____________________) 
       The report was accepted, but the document has not yet been issued 
     □其他情形:____________________________________________ 
                    Other circumstances     

聲明以上所填資料俱確實無誤，如有不實，願負法律責任。I hereby certify that the information 

provided above is true and correct. I understand that I am subject to legal liability for any false statements.  

申請人簽名 Signature：_________________ 西元 Date_________年______月______日  

受委任人簽名 Agent：________________           (YYYY)                     (MM)                    (DD) 

備註：一、依護照條例第 18 條第 1 款規定，申請人有冒用身分，申請資料虛偽不

實，或以不法取得、偽造、變造之證件申請之情形者，主管機關或駐外館處應不予

核發護照。 二、護照條例第 24條第 3 項規定「將護照交付他人或謊報遺失以供他

人冒名使用者，處五年以下有期徒刑、拘役或科或併科新臺幣十萬元以下罰金。」 
Notes:  1. In accordance with Article 18, Paragraph 1 of the Passport Act, if an applicant assumes a false identity, provides false 

information on the application, or applies using documents that are illegally obtained, forged, or altered, the competent authority or 

overseas mission shall not issue a passport.  2. Article 24, Paragraph 3 of the Passport Act states: "Any person who delivers a 

passport to another person or falsely reports a passport as lost to facilitate another's use of a false identity shall be sentenced to 

imprisonment for not more than five years, detention, and/or a fine of not more than NT$100,000." 


